
	  
 

Cum credeti ca fost anul care se termina curand (2013 ) si 
cum v-ati dori sa fie anul  viitor (2014 ) ? 
 

Am fost solicitat de Revista "Observatorul", ca si multi alti cititori si contribuitori, sa 
trimit citeva ginduri spontane pe tema titlului.  

Zis si facut, imediat dupa solicitare am petrecut citeva zile planuind sa fiu 
spontan! Apoi am raspuns solicitarii.  

Intre timp, prietena noastra draga si sufletul BJT-ului Getta Neumann, mi-a soptit o 
sugestie similara pentru BJT. 

Intotdeauna ma bucur cind sint forţat sa ma gindesc intr-un context in care am 
libertatea sa spun de fapt ceea ce gindesc si nu ceea ce vrea sa auda unul sau 
altul… 

Pentru mine, in anul 2013 fiica mea a devenit avocata, si asta e o combinatie de 
motiv de mindrie parinteasca cu o expunere mai directa la ambiguitatea legilor si 
aplicarea lor. Totodata, am ajuns la o intelegere mult mai profunda si documentata 
a notiunii de “Cit de mare si imensa e gradina lui Dumnezeu", si de ce majoriatea 
legilor care ne enerveaza si ne complica viata a fost creata ca raspuns la izolarea 
merelor putrede din marele cos cu mere mai bunicele. 

Tot in 2013, mi-am putut indeplini dorinta de a ma intoarce la Timisoara si sa stau 
suficient de mult ca sa ma intilnesc cu aproape toti prietenii din copilarie si tinerete 
pe care am sperat sa-i pot intilni. In plus, ca o mare satisfactie , am avut prilejul 
sa-i si ajut pe citiva care nu mi-au cerut ajutor si i-am scutit de faza neplacuta de a 
o cere. Totodata am absorbit destule impresii ca sa pot scrie un articol despre 
Timisoara, care la multi le-a placut.  M-am mai intilnit si cu unii cu care nici n-am 
fost prieten si nici n-am dorit sa fiu vre-o data, dar m-am delectat cu satisfactia 
foarte umana de a-i vedea crapind de ciuda sau invidie.  

In iunie, s-au implinit 100 de ani de la nasterea tatalui meu. Tristetea acetei 
aniversari a fost atenuata partial de o avalansa de amintiri frumoase si de 
realizarea a tot ce am invatat si mostenit spiritual si intelectual de la acest om 
foarte deosebit care a fost tatal meu. 

Un alt eveniment de mare satisfactie a fost posibilitatea participarii in primavara 
acestui an intr-un cantonament de kayak in Florida, unde puteam observa atleti de 
clasa mondiala goniti si chinuitzi de antrenori in barci cu motor, iar eu puteam sa 
pedalez in ritmul meu, in slalom printre manatee si facind cu ochiul  (si camera ) la 
pelicani. 

 

 



	  
Tocmai cind in sfirsit m-am obisnuit cu idea si conceptul de “pensionar foarte activ” 
cu tot ce-mi facea placere fizic si intelectual, insa neremunerat, s-a intimplat o mica 
minune. Am fost contactat, intervievat, si foarte repede dupa aceea angajat intr-o 
pozitie de Consultant si Sef de Proiect  pe contract, la una din cele mai mari firme 
international alimentare, in SUA.  Azi dupa deja 4 luni, tot in SUA sint, si savurez 
fiecare zi de munca. De ce? Ca si contractor, particip numai la sedintele organizate 
de mine si nu-mi pasa de ce mare grangur vine in vizita miine sau saptamina 
viitoare. Fiind platit cu ora, ei au interesul ca eu sa fiu ocupat numai cu proiecte 
concrete, cu valoare masurabila pentru firma. Asta am visat si cind eram pe pozitie 
de angajat, dar n-a fost posibil. Libertatea de face munca creativa fara nevoia de a-
ti folosi limba, nasul si buzele pentru motive politice, e coplesitoare si minunata. 

Pe plan literar, in 2013 am redescoperit placerea cititului beletristic, o rara 
delectare pentru un inginer si zoon politicon.  "Gadgetul" ? Un "Kindle". 
Instigatoarea pentru culturalizare electronica?  Anath Hanith! 

Planuri mari de viitor?   Ca “un batrin de mare viitor” adopt filozofia celor de la 
“Alcoholic Anonymous”, si anume : “One day at a time” 

Desi cred partial in soarta si destin, sint sigur ca anul 2014 imi va da noi posibilitati 
de satisfactie pe care va trebui sa le identific si materializez singur, precum si multe 
ocazii de enervare si frustrari, pe care va trebui si pe ele, sa le "manage" singur. 

In  incheiere, cum am planuit sa scriu spontan ceva umoristic vreau sa dau mult 
stimatelor membre si cititoare ale publicatiei BJT un sfat bazat  pe urmatorul joc de 
cuvinte: 

Cum anul 2013 e un an “fara soţ”, mai aveti aproape o luna buna sa va debarasati 
de el, daca asta doriti. Anul 2014, fiind un an “cu soţ” aveti un an intreg sa va gasiti 
soţul iubit si potrivit, daca asta doriti. A treia optiune este sa gasiti o balta potrivita, 
si s-o lasati acolo :-) 

     Va doresc cu multa anticipare succes si toate cele bune in Anul Nou. 

                George Kun	  


